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ZPRÁVY Z RADNICE

14.-15.9.2006 - se konalo na Šǐskově mlýně u Telče setkáńı člen̊u správńı a dozorč́ı rady
firmy NYKOS a.s. (odváž́ı, tř́ıd́ı a likviduje odpady z naš́ı obce) u př́ıležitosti 10.výroč́ı
založeńı.

19.9.2006 - proběhla kontrola (audit) firmy EKO-KOM, a.s. na tř́ıděńı odpadu v naš́ı obci.
V souvislosti s vytř́ıděným odpadem na územı́ naš́ı obce nám tato společnost zaśılá
čtvrtletńı odměny.

26.9.2006 - se konalo XXI. Veřejné zasedáńı obecńıho zastupitelstva. Na tomto posledńım
zasedáńı volebńıho obdob́ı 2002-2006 vystoupil zástupce Ministerstva dopravy ČR,
ředitel odboru veřejné dopravy Mgr. Ing. Jǐŕı Nálevka, který se snažil osvětlit kon-
cepci dopravy osob po železnici. Rušná diskuze nepřinesla žádné závěry. Organizátoři
petice za zastavováńı rychĺık̊u ve stanici Velký Osek a ostatńı občané přednesli lo-
gické argumenty podporuj́ıćı jejich názor k této problematice. Bezvlád́ı však nahrává
zpracovatel̊um koncepce, kteř́ı zaslepeně trvaj́ı na konkurováńı automobilové a auto-
busové dopravě po dálnici D 11. Na zasedáńı byla odsouhlasena nová makléřská firma
IMG,a.s., která pro Obec Velký Osek bude optimalizovat a zajǐst’ovat pojǐstěńı majetku
a činnosti. Byla odsouhlasena i darovaćı smlouva na 300 tiśıc Kč s Ř́ımskokatolickou far-
nost́ı Koĺın na výrobu dvou nových zvon̊u pro mı́stńı kostel. Na zasedáńı nebyl vybrán
nájemce obecńıch les̊u. Toto rozhodnut́ı bylo ponecháno na nové zastupitelstvo.

27.9.2006 - se sešla volebńı komise pro komunálńı volby, která složila slib a losem zvo-
lila ze svého středu předsedu a mı́stopředsedu. Předsedou se stala Marie Fraňková,
mı́stopředsedou Jǐrina Hoffmannová.

6.10.2006 - na základě anonymńıho oznámeńı provedla Česká inspekce životńıho prostřed́ı
kontrolu nakládáńı s odpady na obecńım dvoře. Téhož dne byl obecńı dv̊ur uzamčen.
Ukázalo se, že řada našich spoluobčan̊u nedokáže samostatně tř́ıdit odpad. Jedńım
z opatřeńı bude vydáńı nové vyhlášky o nakládáńı s odpadem.

10.10.2006 - obci je představeno v akci zař́ızeńı na měřeńı rychlosti. Byla sepsána smlouva
se soukromou firmou na dokumentováńı přestupk̊u v dopravě. Pokuty bude vyb́ırat
obecńı strážńık a budou př́ıjmem obecńıho rozpočtu.

10.10.2006 - koĺınský vikář Buĺın, starosta Otta a zástupce Naděje o.p.s. Monika Kub́ıčková
odjeli do Passova, kde v 16 hod. byli př́ıtomni odlit́ı dvou nových zvon̊u pro mı́stńı
kostel.
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16.10.2006 - slavnostńı otevřeńı nového Aquaparku v Koĺıně. Bazén, skluzavky, pára,
sauna a solná jeskyně, na to všechno se mohou těšit i občané Velkého Oseka. Otevřeńı
se zúčastnil i premiér Mirek Topolánek.

17.10.2006 - jednáńı MAS Zálab́ı v TPCA, kterého se zúčastnili zástupci firem ucházej́ıćı
se o zpracovańı strategie této mı́stńı akčńı skupiny.

20-21.10.2006 - se na sále Dělnického domu uskutečnily volby do zastupitelstva obce Velký
Osek.

31.10.2006 - ustavuj́ıćı zasedáńı obecńıho zastupitelstva, které zvolilo starostou obce Velký
Osek Ing. Jǐŕıho Ottu a mı́stostarostou obce Velký Osek p. Martina Košku. Zároveň
bylo odhlasováno, že funkce starosty bude funkćı uvolněnou.

1.11.2006 - pracovnice Krajského úřadu Středočeského kraje, odboru kontroly provedly
d́ılč́ı přezkoumáńı hospodařeńı obce v roce 2006. Kontrola byla prováděna výběrovým
zp̊usobem, nedostatky v účetnictv́ı budou neprodleně odstraněny.

5.11.2006 - velká událost v dějinách obce Velký Osek. Miloslav kardinál Vlk přijel do naš́ı
obce, aby v mı́stńım ř́ımskokatolickém kostele Nejsvětěǰśıho Srdce Jež́ı̌sova vedl boho-
službu, 1), při které byly vysvěceny dva nové zvony - Jan Pavel II. a Benedikt XVI.
Slavnostńıho oběda v Motelu U Jezera se zúčastnili společně se zástupci obce i zástupci
mı́stńıch farńık̊u.

16.11.2006 - se konalo jednáńı Školské komise Předsednictva Svazu měst a obćı, které
řešilo na popud starosty Prahy-Letňan p. Drobného úhradu neinvestičńıch náklad̊u za
žáky školských zař́ızeńı. V d̊usledku nových voleb dojde i k výměně člen̊u komise.

20.11.2006 - se konalo v obci Oseček jednáńı starost̊u okolńıch obćı s ćılem diskuze nad roz-
pracovanou vyhledávaćı studíı cyklotras přes jednotlivé katastry.

Ing. Jiŕı Otta - starosta

Vánočńı koncert

Pod záštitou starosty obce se uskutečńı v pátek 29.12.2006 od 18 hodin v mı́stńım kostele
Nejsvětěǰśıho Srdce Jež́ı̌sova vánočńı koncert umělc̊u z Národńıho divadla. Na varhany bude
hrát prof. J. Lecian, zṕıvat budou J. Soběhartová (soprán) a P. Červinka (baryton).

O čem se hovoř́ı?

V obci se vyb́ıraj́ı pokuty za rychlost?
Ano, nový silničńı zákon umožnil obecńı policii mimo jiné ukládat pokuty za překročeńı po-
volené rychlosti. Obec Velký Osek uzavřela se soukromou firmou smlouvu, podle které firma
zdokumentuje přestupek a obecńı strážńık ulož́ı pokutu. Za uplynulý měśıc bylo uloženo přes
50 tiśıcikorunových pokut. Měřeńı prob́ıhá nepravidelně 2-3 krát za týden v ulici Revolučńı
a v ulici Palackého. S pokutou jsou odeb́ırány i 2 body.
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Prý se bude rozšǐrovat tř́ıděńı odpadu?
Je to tak. Firma EKO-KOM, a.s. zap̊ujčila naš́ı obci v rámci projektu ”Intenzifikace odděleného
sběru a zajǐstěńı využit́ı komunálńıch odpad̊u včetně jejich obalové složky ve Středočeském
kraji” 2 ks odpadových nádob na tř́ıděńı b́ılého skla. Daľśı nádobu zakouṕı obec přes firmu
NYKOS, a.s. Nádoby budou umı́stěny u Samoobsluhy Nábřež́ı, u Dělnického domu a ve čtvrti
Na Šanghaji. Dále se v roce 2007 začnou separovat kompostovatelné složky odpadu (tráva,
list́ı, r̊uzné zbytky z ovoce a zeleniny apod.)

Obec dostala pokutu za ”svinč́ık” na obecńım dvoře?
Ještě ne, ale asi dostane. Někteř́ı naši občané neunesli t́ıhu odpovědnosti za tř́ıděńı od-
padu a využili volně př́ıstupného mı́sta na obecńım dvoře, aby zde náležitě promı́chali
nebezpečný odpad s odpadem ostatńım. Pracovńıci obecńıho úřadu za velké námahy pak
společně s pracovńıky firmy NYKOS, a.s. odpad naložili, odvezli, přetř́ıdili a zlikvidovali.
Aby se tato skutečnost již neopakovala, byl obecńı dv̊ur uzavřen. Velkorozměrový odpad je
možno po vyžádáńı si kĺıč̊u a pod dohledem odložit do přistaveného kontejneru. Nebezpečný
odpad již ne! Obecńı dv̊ur totiž neńı to samé, co sběrný dv̊ur. Nebezpečný odpad, tj. televize,
ledničky, mrazničky, videa, rádia, barvy, oleje, zářivky aj., budou naši občané moci bezpečně
odložit pouze 2x v roce v době, kdy přijede do obce sběrný v̊uz firmy NYKOS a.s. Jinak
je zcela běžnou prax́ı, že při prodeji elektroniky je prodejce povinen starý př́ıstroj od vás
odebrat.

***** ***** Hezké Vánoce ***** *****

Př́ıjemné prožit́ı svátk̊u vánočńıch,
hodně zdrav́ı, štěst́ı a spokojenosti v rodině i na pracovǐsti

Vám všem občan̊um Velkého Oseka
přej́ı pracovńıćı Obecńıho úřadu a obecńı zastupitelé.
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Historie pomńıku T. G. Masaryka

Původńı památńık T. G. Masaryka byl postaven u Ĺıpy Svobody v polovině 30. let (Ĺıpa
Svobody se nalézá v parč́ıku u mostu přes Bačovku před Dělnickým domem - pozn. au-
tora). V r. 1940 musel být na př́ıkaz nacistických okupant̊u odstraněn. Po celou dobu
války jej tajně uschovávali osečt́ı vlastenci. Po květnové revoluci v r. 1945 byl památńık
znovu postaven a slavnostně odevzdán obci a občan̊um. V roce 1950 byl pomńık na př́ıkaz

okresńıko tajemńıka KSČ zlikvidovám mı́stńımi komunis-
tickými funkcionáři a vhozen do Bačovky. Odtamtud byl
vyzvednut, očǐstěn a znovu tajně uschován. Při jeho likvi-
daci došlo k částečnému poškozeńı. V roce 1968 v obdob́ı
”Pražského jara” byl pomńık renovován a opět postaven
na své mı́sto. V roce 1970 byl památńık znovu na př́ıkaz
okresńıho výboru KSČ totálně zničen mı́stńımi komunis-
tickými vandaly.

Jedńım z úkol̊u nového obecńıho zastupitelstva bylo ob-
novit tento památńık. Nebylo to jednoduché. Iniciativy
se ujal mı́stńı Sokol v čele se svým předsedou panem
Frantǐskem Hájkem. Sokolové vybrali mezi svými členy
11.000 Kč. 29.500 Kč poskytnul Obecńı úřad. Velké štěst́ı
bylo, že se podařilo sehnat fotografii originálu památńıku.
S ńı zajel p. Hájek do Hořic, kde podle ńı taměǰśı akad.
sochař Prof. Moravec z Hořické sochařské školy vyrobil

duplikát p̊uvodńıho památńıku.

Dne 17.11.1994 v 16:00 byl u vchodu do nové př́ıstavby Masarykovy základńı školy
slavnostně odhalen pomńık T. G. masaryka. Přestože počaśı nebylo právě nejpř́ıznivěǰśı
a chv́ılemi pršelo, přǐslo mnoho občan̊u, aby se zúčastnili slavnostńıho odhaleńı památńıku
a potom si prohlédli novou př́ıstavbu - tělocvičnu, kuchyňku, poč́ıtačovou učebnu atd. Slav-
nostńıho odhaleńı i prohĺıdky školy se také zúčastnili pozvanńı hosté. Byl to předevš́ım
ministr dopravy J. Stráský, přednosta okresńıho úřadu J. Soukup, zástupce přednosty OÚ
a mı́stńı funkcionáři - předevš́ım starosta Václav Koška, starosta Sokola F. Hájek a daľśı.

Z kroniky Velkého Oseka, poskytl Václav Žid̊u

VÁNOČNÍ ZPÍVÁNÍ

23.12 od 17.30 hod. u minerálky - dětský sbor MZŠ Velký Osek

24.12 od 15.00 hod. v kostele - dětský sbor MZŠ Velký Osek

29.12. od 18.00 hod. v kostele - sólisté opery ND v Praze
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Z historie železničńı stanice Velký Osek - pokračováńı z č́ısla 3/2006

V letech 1920-24 nebyla ”Pamětńı kniha” vedena.

1925 - byla zrušena vlečka do sušárny firmy Robitschek a mı́sto ńı položena výtažná kolej
směrem k Libněvsi.

1926 - v dubnu odešel do výslužby přednosta stanice vrchńı inspektor Frant. Sklenář (sloužil
od r. 1912). Novým přednostou byl jmenován dosavadńı náměstek Václav Kudrnáč
- 1. července podnikl prezident T. G. Masaryk cestu vlakem do Hořic v Podkrkonoš́ı.
Zastavil se i ve Velkém Oseku, kde byl přiv́ıtán zástupci okresńı politické správy,
ostatńıch úřad̊u a občany ze širokého okoĺı.
- následkem stálých dešt’̊u byly v prostoru mezi Koĺınem a Veltrubami podemlely obě
koleje. Trat’ byla protržena v délce 28 m a hloubce 3 m, zavezeńı trhliny vyžadovalo
150 vagon̊u materiálu. Provoz na trati byl zastaven od 18. do 21. června.
- do nádražńı restaurace a bytu přednosty byl zaveden vodovod s užitkovou vodou,
na nádražńı záchody bylo instalováno splachovaćı zař́ızeńı.

1928 - nad zbývaj́ıćı část́ı otevřeného perónu byla prodloužena střecha.

1929 - počátkem roku uhodily velké mrazy, které trvaly od ledna do 15. března. Teplota
dosahovala až -42st. Celsia, takže bylo zastaveno posunováńı voz̊u. Silně byla omezena
nákladńı doprava, zredukovaná byla i osobńı doprava na trati Praha - Velký Osek -
Jihlava.

1930 - sušárna cikorky firmy Robitschek byla přestavěna na továrnu na nábytek a stavebńı
potřeby firmy Vavrouš.
- vlivem slabé podzimńı zemědělské kampaně nastal pokles nákladńı dopravy.

1931 - pokles nákladńı dopravy pokračoval, zlepšeńı nastalo až v zář́ı zvýšeńım přepravy
uhĺı, brambor a řepy.

1932 - 1. srpna bylo zrušeno ředitelstv́ı drah Praha Jih a trat’ Lysá - Německý Brod i se sta-
nićı Velký Osek připadla do obvodu ředitelstv́ı drah Hradec Králové.
- 10. května byla zavedena výprava vlak̊u výpravkou (známá zelená ”plácačka” výpravč́ıho
- pozn. autora).

1933 - v novém j́ızdńım řádu byly zavedeny osobńı motorové vlaky na trati Čáslav - Velký
Osek - Nymburk.

1934 - motorová osobńı doprava byla rozš́ı̌rena, takže stanićı Velký Osek proj́ıždělo denně
14 motorových vlak̊u.

1935 - nákladńı doprava začala stoupat, takže v době řepné kampaně byl ve stanici Velký
Osek nedostatek mı́sta a vlaky z̊ustávaly stát v okolńıch stanićıch.
- 21. ř́ıjna došlo ve stanici Velký Osek ke srážce dvou vlak̊u - strojvedoućı vj́ıžděj́ıćıho
vlaku přehlédl na STŮJ stoj́ıćı vjezdové návěstidlo, vjel do stanice a narazil do loko-
motivy stoj́ıćıho vlaku. Došlo k poškozeńı obou stroj̊u, vyšinut́ı 7 vagon̊u a poškozeńı
daľśıch 6 voz̊u. K obětem na životech nedošlo.
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1936 - nákladńı doprava měla vzestupnou tendenci, za 24 hodin projelo stanićı 155 vlak̊u

1938 - zhoršuj́ıćı se mezinárodńı situace se v železničńı dopravě projevila př́ıznivě. Prvńı vel-
kou zkouškou pro železnici byla květnová branná opatřeńı naš́ı republiky, daľśı potom
X. Sokolský slet. Největš́ı nápor zažila železnice na konci roku. Začal v zář́ı vyhlášeńım
všeobecné mobilizace, nástupem záložńık̊u a přesunem vojenských transport̊u. Po Mni-
chovské dohodě musela železnice zvládnout ohromný počet uprchĺık̊u ze zabraných
pohraničńıch oblast́ı našeho státu. Velký Osek se stal sběrnou stanićı voz̊u, postupo-
vaných v tiśıcovém množstv́ı německým drahám.
- 17. ř́ıjna odešel do výslužby přednosta stanice Václav Kudrnáč. Stanici pak vedl
vrchńı inspektor Malát, evakuovaný přednosta stanice Střekov nad Labem. Ten však
v prosinci odešel jako přednosta do Nymburka a za přednostu stanice Velký Osek byl
definitivně určen vrchńı inspektor Frant. Volenec, evakuovaný náměstek dopravńıho
úřadu Úst́ı nad Labem.

1939 - 15. března obsadila německá armáda naši republiku, byl zř́ızen Protektorát Böhmen
und Mähren. Stanićı Velký Osek potom asi týden proj́ıžděl velký počet vojenských
transport̊u směr Chlumec nad Cidlinou, Nový Bydžov, Hradec Králové, Ostroměř,
Josefov, Světlá nad Sázavou, Německý Brod. Na nádraž́ı byla zř́ızena německá vojenská
stráž, která byla po 6 měśıćıch vystř́ıdána českým četnictvem.
- v zář́ı začala stavba nové trati Velký Osek - Hradec Králové obloukem 3,63 km
dlouhým. Do staré trati přes Stráž tato nová trat’ zaústila v km 1,62.

1940 - provoz na nové trati Velký Osek - Hradec Králové byl zahájen 6. ř́ıjna, celková délka
nové trati je 4,6 km a jej́ı součást́ı jsou i dva mosty přes Bačovku. Důvodem stavby
bylo to, aby se odstranila t.zv. úvrat’, která zp̊usobovala, že každému vlaku na trase
Hradec Králové - Praha (a zpět) musela být přepojována lokomotiva a služebńı v̊uz.

1941 - začala stavba nového moderńıho stavědla na trati Koĺın - Velký Osek (toto ”hradlo”
stoj́ı u závor na Šanghaji a dnes už neńı použ́ıváno - pozn. autora).

1942 - v dubnu bylo nové stavědlo dáno do provozu.
- začalo totálńı nasazováńı zaměstnanc̊u českých drah k výkonu služby u drah v Německu.
Prvńım transportem odjelo 10 zaměstnanc̊u stanice Velký Osek, posunovač̊u a výhybkář̊u.
- 4. prosince byl př́ımo ve stanici usmrcen proj́ıžděj́ıćı lokomotivou trat’mistr K. Čermák
z Libněvse, který neopatrně přecházel koleje, aby nastoupil do vlaku, kterým se měl
vrátit domů ze služby.

1943 - byla zř́ızena zastávka Veltruby na trati Koĺın - Velký Osek, do provozu byla dána
2. prosince.

Václav Žid̊u

OMLUVA: Minulé (třet́ı) č́ıslo Osečanu bylo chybně označeno jako 4/2006.

7



NADĚJE O.P.S. INFORMUJE

OPĚT PODZIMNÍ BURZY

Znovu a za př́ıjemného podzimńıho počaśı jsme se znovu sešli v Dělnickém domě při burze
rostlin i dětského oblečeńı a jiných věćı. Akce se konala od 6.10 do 8.10.2006 a muśım
konstatovat, že kvalita nab́ızeného oblečeńı a ostatńıch věćı stále stoupá.

Tentokráte jsme také upořádali sb́ırku pro Diakonii Broumov, která naši obec oslovila.
Všechny darované věci byly čisté a v pořádku. Sb́ıralo se ošaceńı, obuv, povlečeńı, záclony,
nádob́ı a jiné. Věćı jste donesli velmi mnoho, zaplnily téměř celou poštovńı Avii. Doufám,
že tuto sb́ırku zprostředkujeme znovu na jaře.

Z rostlinné burzy se vybralo celkem 2.800 Kč. Celková částka i s poplatky za burzu věćı
a dobrovolným vstupným čińı 3.115 Kč a byla předána na konto Naděje o.p.s.

Doufám, že nezapomenu na nikoho, kdo daroval všechny krásné rostliny: p. Fotrová,
Baštecká, Saboová, Hrušková, Erbenová, Dušková, Karbanová, Dař́ılková, Luthová, Dočkalová,
Stará, Suchánková, p.Drahovzal, Kovař́ık, Pučeĺık, Buĺıčkovi.

Všem, kteř́ı s námi strávili prvńı ř́ıjnový v́ıkend velmi děkuji. Doufám, že se opět setkáme
na jarńıch burzách v měśıci dubnu nebo květnu.

Monika Kub́ıčková
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Kv́ız pro volné chv́ıle

1. Vı́te, co znamená slovo ”koherentńı”?
a) celistvý b) trvalý c) smluvńı

2. Co vám ř́ıká slovo ”apologeta”?
a) vlivná osoba b) obhájce c) zbožný člověk

3. Ve kterém městě si lze prohlédnout Botticelliho obraz ”Zrozeńı Venuše”?
a) Benátky b) Milán c) Florencie

4. Jaká je přezd́ıvka golfisty Eldricka Woodse?
a) Tiger b) Woody c) Caddy

5. ”Pomoc je pomoćı jen tehdy, pokud za ńı nečekáte žádnou odměnu.” Kdo to řekl?
a) A. H. Aliová b) P. Procházková c) Matka Tereza

6. ”Kdo má charakter, nemá úplně svobodnou v̊uli.” Kdo to řekl?
a) F. X. Šalda b) P. Tigrid c) F. Peroutka

7. Jak se dnes nazývá skupina ostrov̊u v Tichém oceánu (rozloha 16.705 km2)?
a) Havaj b) Azory c) Haiti

8. Co znamená slovo ”taktilńı”?
a) pozorný b) horlivě činný c) hmatový

9. ”J́ıt na odpočinek? To ani neumı́m vyslovit. Budu hrát i na invalidńım voźıku.”, řekl
a) P. Janda b) K. Richards c) A. Gondolán

10. V jakém městě byla v r. 1386 založena nejstarš́ı německá universita?
a) Heidelberg b) Moritzburg c) Ingolstadt

11. Co znamená slovo ”anima”?
a) zájem o něco b) nádhera c) výstraha

12. Jak se jmenuje mohutný mrchožravý pták o rozpět́ı kř́ıdel až 3 m a váze až 14 kg,
který žije v Americe?
a) sup b) karančo c) kondor

13. Jak se jmenuje režisér nového animovaného filmu ”Polárńı expres”?
a) S. Spielberg b) R. Zemekis c) W. Disney

14. Co vám ř́ıká slovo ”mohovitý”?
a) úchvatný b) očekávaný c) zámožný

15. Do jaké výšky dokáže vystoupat jeden z největš́ıch pták̊u, sup?
a) 250 m b) 550 m c) 900 m

(Správné odpovědi najdete na str. 19)

Podklad - Libuše Kirchnerová
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FOTBALOVÉ VYZNÁNÍ
Pokračováńı z Osečanu 3/2006

PRO..*]RANÉ UTKÁNÍ

*]chyběj́ıćı ṕısmeno doplňte laskavě po přečteńı následuj́ıćıho př́ıběhu ...

Mirek Viĺımek. Pro ty, kteř́ı ho jako fotbalistu Viktorky znali, bych už nemusel dodávat
nic. Každý z nich by si vybavil spoustu Mirkových skvělých fotbalových a lidských vlastnost́ı.

Těm mladš́ım se ho pokuśım alespoň trošku přibĺıžit. Skvělý kamarád, přezd́ıvaný ”Ica”,
inteligentńı člověk se smyslem pro humor, fotbalista s nesmı́rným talentem od př́ırody nebo
od Boha, podle toho v co kdo věř́ı. Hrál výborně nejenom oběma nohama, ale předevš́ım
hlavou. Ted’ nemám na mysli hlavu jako nástroj k hlavičkováńı, v mužstvu byli jistě i lepš́ı
hlavičkáři, ale hlavu jako nástroj k přemýšleńı. Spolu s nezapomenutelným trenérem ”Šábesem”
Bělinou nás učil př́ımo na hřǐsti taktice hry.

Poradil, jak si rozeb́ırat a přeb́ırat protihráče při ztrátě mı́če, jak vytlačovat soupeře
ze střeleckých pozic, jak se zajǐst’ovat při bráněńı, koho bránit osobně a pod. Při útočeńı
radil, jak se uvolňovat, kam nab́ıhat, jak správně načasovat přihrávku, aby byla ve správnou
chv́ıli na správném mı́stě, jak odtáhnout soupeřovy obránce a uvolnit tak cestu k brance
spoluhráčovi.

Určitě bychom vyhráli všechna utkáńı, kdybychom vždycky dbali jeho geniálńıch tak-
tických rad, které nám uděloval před zápasem. Prvńı rada zněla: ”Tak dneska jim nasáźıme
pět gól̊u v prvńı čtvrthodince a pak už si s nima budeme do konce utkáńı jen tak pohrávat”.
Druhá rada byla stručněǰśı: ”Stač́ı, když jim dáme alespoň o jeden gól v́ıc než oni nám”.
Bohužel naše taktická nedisciplinovanost často vedla k tomu, že jsme ani jednu z rad neu-
poslechli a pak jsme samozřejmě prohráli.

V šedesátých létech hrála Viktorka snad nejpohledněǰśı fotbal ve své historii. Všichni hráči
byli velmi dobře technicky vybaveni, protože už od malička hrávali téměř denně ”bago” na
některém z pláck̊u. A těch bylo v Oseku v té době nejmı́ň pět. V šedesátých létech se nav́ıc
velice rozmohl nohejbal a turnaje na Osečku byly pověstné. V té době jsme v mužstvu neměli
snad ani jednoho vysloveně ”jednonohého” fotbalistu. A když se k tomu zásluhou ”Šábese”
a ”Ici” přidala i dobrá taktika, bylo na co se d́ıvat.

Dvě věci chyběly tenkrát osecké Viktorce k tomu, aby se prosadila ve vyšš́ı soutěži, než
byla tehdeǰśı krajská soutěž. Chyběla nám tvrdost v osobńıch souboj́ıch, na to jsme dopláceli
předevš́ım na špatných hřǐst́ıch se soupeři, kteř́ı nahrazovali fotbalové uměńı př́ılǐsnou hru-
bost́ı a chyběla nám tvrdá střelba z dálky. Měli jsme tenkrát snad jen dva dobré kanonýry,
trenéra Bělinu pokud ještě hrál a Frantu Konyvku, dokud nepřestoupil do Koĺına. Ale i tak
jsme měli skvělé střelce a jedńım z nejlepš́ıch byl ”Ica”.

Fotbalisté i fotbalov́ı fanoušci věd́ı, že téměř v každém utkáńı prolet́ı mı́č několikrát kolem
prázdné branky. Všichni pak jen smutně vzdychnou: ”Škoda, že tam nikdo nestál nebo ne-
naběhl, mohli jsme dát gól”. To samozřejmě věděl i Mirek. Proto se nikdy nehrnul do mlýnice
před soupeřovou brankou, ale někde nabĺızku čekal na odražený mı́č, který pak snadno pośılal
do branky. Jeho odhad, kam si stoupnout nebo kam naběhnout, byl fantastický a já osobně
považuji Mirka za nejlepš́ıho oseckého hráče, kterého jsem znal.

Ale i on měl jednou svoji vinu na naš́ı prohře. Nebo snad ne? Posud’te spravedlivě sami.
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Když jsem začal hrát za ”áčko” a tak poznal Mirka, měl už velkou část své dlouhé fotbalové
kariéry za sebou. Ač se to zdá neuvěřitelné, byl i ve svých nejlepš́ıch fotbalových létech před
každým zápasem nervózńı. Jakmile ale vyběhl na hřǐstě, po nervozitě nebylo ani památky.

Protože patřil k nejlepš́ım hráč̊um, budil vždy zvýšenou pozornost protihráč̊u. Ti ho ob-
vykle bránili osobně, často velmi nevyb́ıravým zp̊usobem. To se spolu s nemoćı z dětstv́ı pode-
psalo na jeho nohách. Prakticky žádný kloub dolńıch končetin neměl stoprocentně v pořádku.

Aby vyběhl na hřǐstě v dokonalé formě, absolvoval Mirek před každým zápasem zvláštńı
rituál. Nejprve vytáhl z tašky hromadu obinadel a stáhnul si jimi pečlivě všechny klouby
na nohou. Potom ještě vylovil roličku paṕıru a odb́ıhal meditovat kamsi do rohu hřǐstě,
do malé dřevěné budky. Tam se zbavoval své předzápasové nervozity. K tomuto rituálu
potřeboval pochopitelně hodně času a proto chodil na hřǐstě s velkým časovým předstihem.
My jsme to samozřejmě respektovali a na zápasy ven jsme objednávali přistaveńı autobusu
o p̊ulhodinku dř́ıv, než by bylo za normálńıch okolnost́ı nutné.

V tu neděli, kdy se odehrál ten nešt’astný zápas, však přijel autobus na utkáńı do Velimi
bez patřičného předstihu. Nový šofér situaci neznal a hádka s ńım k ničemu nevedla, jenom
zvětšila už tak velké zpožděńı.

Na utkáńı jsme dorazili na posledńı chv́ıli. Sotva si Mirek ve chvatu stačil omotat svoje
bolavé klouby, už nás hnala ṕı̌st’alka rozhodč́ıho na hřǐstě.

Zprvu se zdálo, že se nic zlého nastalo, ba naopak. Zhruba po dvaceti minutách jsme
pod vedeńım svého skvělého vojev̊udce Mirka vedli 2:0. Vypadalo to, že utkáńı je rozhodnuté,
když tu náhle matka př́ıroda vyzvala Mirka, aby dokončil sv̊uj předzápasový rituál. Mirek
se chv́ıli vykrucoval, ale nakonec se už kroutil tak, že musel poslechnout.

Jak každý v́ı, matku př́ırodu a manželku muśı poslouchat každý, i tak skvělý hráč jako byl
Mirek. Zvedl ruku, řádně se přihlásil u rozhodč́ıho a ohlásil mu, že si muśı krátce odskočit.

Za chvilku vyb́ıhal Mirek s roličkou paṕıru v ruce z naš́ı kabiny směrem k malé dřevěné
motlitebně v rohu hřǐstě, aby se tam při rozj́ımáńı zbavil své nervozity. Ačkoliv domáćı
prohrávali, diváky nečekaná př́ıhoda pobavila a na cestě do kadibudky vyprovázel Mirka
potlesk. Ten divák̊um kynul, jako by právě vstřelil gól, netuše k jaké tragedii se právě
schyluje.

Sotva Mirek zapadl do svého svatostánku, začaly se d́ıt na hřǐsti věci neuvěřitelné. Již
jednou v dějinách lidstva se podobná tragedie odehrála. To když francouzská armáda do-
platila u Waterloo na Napoleonovy břǐsńı pot́ıže. Toho dne se dějiny opakovaly. Lidstvo ve
Velimi bylo svědkem naš́ı strašlivé tragedie.

Bez svého vojev̊udce propadlo naše vojsko panice. Po hřǐsti se chaoticky pohybovalo deset
osamocených vystrašených vojáčk̊u. Nikdo z nich nevěděl, co má dělat. Nepř́ıtel to ihned
poznal a začal nám zasazovat kruté rány. Nejprve prolomil levé kř́ıdlo naš́ı obrany a vstřelil
prvńı branku. Vzápět́ı prolomil i pravé kř́ıdlo obrany a vstřelil druhou branku. A po drtivém
útoku středem jsme dostali branku třet́ı.

Válečná vřava pronikala i do vojev̊udcovy svatyně, škv́ırami mezi prkny toho však moc
neviděl. Zhruba po patnácti minutách, tak dlouho asi trvalo dokončeńı rituálu, vb́ıhal náš
Napoleon opět na hřǐstě. Se skrývanou obavou se nás zeptal: ”Kolik to je?” Se svěšenými
hlavami a sklopenýma ušima jsme mu neochotně prozradili stav utkáńı. ”Jež́ı̌smarjá, co ste
dělali vy volové” vyhrkl Napoleon zoufale. ”Co my, ale co tys tam tak dlouho dělal, vždyt’
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tys nám ten zápas doslova pro....”. Ne, nebudu napov́ıdat a ovlivňovat váš konečný úsudek.

Vojev̊udc̊uv př́ıchod zpět na hřǐstě sice zkonsolidoval naše obranné šiky, ale zdecimované
vojsko se už na pořádný protiútok nezmohlo. A tak se na skóre už nic nezměnilo a my jsme
prohráli 3:2.

A ted’ je na vás, vážeńı čtenáři, abyste spravedlivě rozhodli, kdo prohru zavinil a podle
toho doplnili chyběj́ıćı ṕısmeno v názvu tohoto př́ıběhu.

Ing. Václav Špinka

ABECEDA SPOTŘEBITELE

Internetový prodej - Nákup přes internet se pro řadu lid́ı stává stále obĺıbeněǰśı a do-
stupněǰśı. Je to pohodlné a vyhnete se frontám v obchodech. Internetové nakupováńı má
ale také svá úskaĺı. Vı́te kupř́ıkladu o tom, že od smlouvy uzavřené na dálku, tedy přes
internet či telefon nebo katalog můžete odstoupit do 14 dn̊u bez udáńı d̊uvodu? Existuj́ı sa-
mozřejmě i výjimky (§ 53 odst.7 obč. zák.), ale obecně plat́ı, že pokud po rozbaleńı výrobku
zjist́ıte, že neodpov́ıdá vašim představám, můžete zbož́ı do 14 dn̊u vrátit (v této lh̊utě muśı
být doručen dopis o odstoupeńı na adresu prodávaj́ıćıho) a požadovat vráceńı zaplacené
částky. Prodávaj́ıćı neńı oprávněn vyžadovat sankčńı poplatek za odstoupeńı a muśı vám
peńıze vrátit nejpozději do 30 dn̊u od odstoupeńı. Ještě jedna perlička na závěr: Pokud vás
prodávaj́ıćı neupozorńı na možnost odstoupeńı, prodlužuje se tato doba až na 3 měśıce.

Petra Vaňková
Sdružeńı obrany spotřebitel̊u ČR

www.spotrebitele.info
Poradenská linka: 900 08 08 08 (8Kč/min.)

P.F. 2007

1 špetka - Naděje 1 velký šálek - Důvěry
2 kávové lžičky - Trpělivosti 4 skleničky - Dobré v̊ule
1 naběračka - Dobré v̊ule 1 malý baĺıček - Rozumnosti
2 hrsti - Snášenlivosti 3 dobrá kila - Sympatie
1 šálek - Dobroty 1 velká dávka - Skromnosti

- Upravit se zdravým rozumem - Nechat kvasit s bratrstv́ım - Pomalu vařit s láskou

Takto dosáhneme jeden velice dobrý rok 2007 !!!

Libuše Kirchnerová
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Co přinese nový zákon o sociálńıch službách?

Začátkem př́ı̌st́ıho roku vstouṕı v platnost několik d̊uležitých norem. Zákońık práce, nový
stavebńı zákon, ale i nový zákon o sociálńıch službách. 1 Co je vlastně sociálńı služba?
Tento vznešený termı́n se nejlépe představuje jednotlivými činnostmi, které zahrnuje. Mezi
ně patř́ı třeba pobyt v domově pro seniory, pečovatelská služba (zjednodušeně stav, kdy
do domácnosti docháźı ciźı osoba a pomáhá s jej́ım chodem, př́ıpadně se stará o nějakého
člena domácnosti - zpravidla starš́ıho) nebo osobńı asistence (např. ten, kdo pomáhá po-
stiženému d́ıtěti lépe ž́ıt), ale i manželské poradny a v některých př́ıpadech pobyt v ne-
mocnićıch nebo léčebnách dlouhodobě nemocných (tzv. LDN-ky). Př́ıklad̊u je samozřejmě
mnohem v́ıce a každý se se sociálńımi službami dř́ıve či později setká bud’ osobně nebo
ve svém okoĺı. Co vlastně zákon přináš́ı?

Předevš́ım větš́ı samostatnost těm, kteř́ı sociálńı služby již nyńı využ́ıvaj́ı. Tito lidé źıskaj́ı
větš́ı kontrolu nad svým stavem, protože jim bude vyplácena Městským úřadem v Koĺıně
speciálńı dávka nazvaná ”př́ıspěvek na péči”. Tyto peńıze jsou určeny výhradně na za-
koupeńı sociálńıch služeb, nelze s nimi zacházet jinak. Pokud si za ně kouṕıte novou
televizi nebo je dáte vnoučat̊um k narozeninám, může Vám být zastavena výplata těchto
prostředk̊u a př́ıspěvek následně odejmut. Výše př́ıspěvku se měńı v závislosti na stupni
potřebnosti od 2 000 Kč do 11 000 Kč. Je na každém, jak peńıze utrat́ı, pokud je utrat́ı
za sociálńı služby. Můžete tak zvažovat, zda má větš́ı kvalitu pečovatelská služba v Koĺıně
či Poděbradech a v př́ıpadě, že s ńı nebudete spokojeni, nic Vám nebráńı smlouvu o službě
vypovědět.

Ano, smlouvu. Pro lepš́ı kontrolu využit́ı peněz, kterou provád́ı zaměstnanci Městského
úřadu v Koĺıně, je zákonem daná povinnost téměř vždy uzavř́ıt ṕısemnou smlouvu
o poskytnut́ı sociálńı služby. Ve smlouvě muśı být stanoven rozsah služby (jaká služba
je poskytována a jak často), mı́sto a čas poskytováńı služby, výše úhrady za ńı, doba plat-
nosti smlouvy a výpovědńı d̊uvody a lh̊uty. Na tuto smlouvu si samozřejmě nemuśıte brát
advokáta, v praxi to zřejmě bude vypadat tak, že každá organizace nab́ızej́ıćı sociálńı služby
bude mı́t už dopředu vypracované vzorové smlouvy. Nejožehavěǰśı část́ı smlouvy bude zřejmě
dohoda ohledně výše úhrad. Cena Vám nab́ıdnutá nemůže být vyšš́ı než stanov́ı vyhláška
(např. cena za vypráńı 1 kg prádla by měla být 50 Kč), zároveň by každý seriózńı posky-
tovatel měl mı́t po novém roce ceńık služeb, které nab́ıźı. Zákon Vás zvýhodňuje rovněž
v tom, že poskytovatel sociálńıch služeb s Vámi podle zákona smlouvu uzavř́ıt prostě muśı.
Pouze pokud už nemá dostatečnou kapacitu, neposkytuje službu, o kterou žádáte nebo je
Váš zdravotńı stav natolik vážný, že vyžaduje speciálńı režim poskytováńı služby, může Vaš́ı
žádost odmı́tnout.

Smlouva se neuzav́ırá v př́ıpadě, že bylo již v minulosti před účinnost́ı zákona rozhodnuto
o přijet́ı do zař́ızeńı sociálńı péče (typicky domov pro seniory) a o úhradě za poskytnutou péči.
Nikdo Vás nemůže donutit uzavř́ıt novou smlouvu, a to až po dobu 3 let. Celý Váš př́ıspěvek
na péči však bude moci být použit na úhradu za poskytnutou péči. V rámci dobrých vztah̊u
v zař́ızeńı je ale lepš́ı snažit se naj́ıt společnou řeč a novou smlouvu uzavř́ıt.

Daľśı situaćı, kdy nemuśı být uzavřena smlouva, je poskytováńı služby osobou bĺızkou
nebo jinou fyzickou osobou, která s oprávněnou osobou žije v domácnosti. Nejčastěji p̊ujde

1zákon č. 108/20006 Sb., o sociálńıch službách
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o př́ıpady, kdy se bude starat jeden ze člen̊u rodiny o jiného člena rodiny (např. starého či
postiženého). V takovém př́ıpadě se na žádost vydává bezplatně ṕısemné potvrzeńı proka-
zuj́ıćı dobu této péče pro účely zdravotńıho pojǐstěńı a d̊uchodového pojǐstěńı (opět vydává
Městský úřad v Koĺıně). Stoj́ı pak za úvahu, zda se mı́sto polovičńıho úvazku v práci, který
je kombinován s péč́ı o nějakého př́ıbuzného, nevyplat́ı věnovat se mu na ”plný úvazek”.
Na druhou stranu peńıze, které takto v rodině obdrž́ıte od jiného člena se nezapoč́ıtávaj́ı
pro účely výpočtu budoućıho d̊uchodu.

Jak źıskat př́ıspěvek na péči?

Všeobecně je v české společnosti zakořeněn předsudek, že ten, kdo jde žádat o sociálńı
dávku, je na tom špatně, svým zp̊usobem chudák (nebo vyž́ırka) a patř́ı na okraj společnosti.
Takovým názorem se však nenechte ovlivnit. Př́ıspěvek na péči je zákonem zaváděn právě
proto, aby Vám pomohl začlenit se do společnosti. Je totiž poskytován výhradně těm, kdo
jsou závisĺı na pomoci jiné fyzické osoby. I pokud by Vám byl přiznán jen nejnižš́ı stupeň,
znamená to pro Vás ušetřené 2 000 měśıčně z d̊uchodu, které můžete využ́ıt jinak a lépe.

Žádost o př́ıspěvek lze podat až po novém roce na Městském úřadě Koĺın.
Poč́ıtejte s t́ım, že vyř́ızeńı žádosti může trvat až 3 měśıce a během této doby Vás navšt́ıv́ı
zaměstnanec obce a bude hodnotit, jak zvládáte péči o vlastńı osobu i o domácnost. Následně
Vaše žádost bude posuzována i posudkovým lékařem (je snaha, aby tento posudkář rozho-
doval pouze na základě ṕısemných podklad̊u a vy jste nemuseli k němu přij́ıt na vyšetřeńı).
Př́ıspěvek Vám bude po kladném vyř́ızeńı žádosti přiznán zpětně ke dni podáńı žádosti.

Někteř́ı dostanou př́ıspěvek automaticky. Týká se to v prvé řadě těch, kdo nyńı pob́ıraj́ı
zvýšeńı d̊uchodu pro bezmocnost. Zvýšeńı d̊uchodu pro bezmocnost jim bude odebráno
a nahrazeno př́ıspěvkem na péči (takže zjednodušeně řečeno dostanou dvě složenky
mı́sto jedné), což by mělo v každém př́ıpadě znamenat změnu k lepš́ımu (co do výše vypla-
cených peněz). Osoby starš́ı 80 let, o něž pečuje fyzická osoba, které z tohoto d̊uvodu nálež́ı
př́ıspěvek při péči o bĺızkou nebo jinou osobu, nyńı dostanou př́ıspěvek samy namı́sto této
osoby (stejný režim se uplatńı také pro osoby převážně bezmocné).

Odborńıci v sektoru sociálńıch služeb nový zákon a jeho ideu vesměs chváĺı, uvid́ıme, jak
bude v praxi fungovat.

Mgr. Jakub Pôbǐs

Př́ıspěvky do Osečanu
Chcete sv̊uj názor či myšlenku sdělit ostatńım? Chcete se vyjádřit k děńı v naš́ı obci? Časopis
Osečan je vám k dispozici. Stač́ı napsat př́ıspěvek a zanechat ho na Obecńım úřadě anebo
zaslat na e-mail pavelkov@seznam.cz. Př́ı̌st́ı č́ıslo Osečanu vyjde v polovině března. Uzávěrka
je 15. února 2007.

Lenka Pavelková

*******************************************************************

Humor je o nás, satira o těch druhých. (T. Janovic)

Smysl pro humor je lepš́ı př́ıznak inteligence než kdejaký IQ test. (I.M. Havel)

Dodala Libuše Kirchnerová
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Volby do zastupitelstva obce Velký Osek

20.10.-21.10.2006

Zvoleńı zastupitelé

Náhradńıci

Zdroj: www.volby.cz
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Jak jsem prohrál volby

Komunálńı volby jsou za námi a slovy Ceasarovými řečeno:”Alea iacta est.” (Kostky jsou vrženy.)
Nutno podotknout, že naštěst́ı neskončily volebńım patem jako volby do Poslanecké sněmovny, ob-
jektivně vzato, ono by to ani nešlo, protože naše zastupitelstvo má devět člen̊u. Devět člen̊u ze dvou
kandidátek. Odvěký souboj pravice s levićı jednoznačně skončil ve prospěch pravice poměrem 6:3
(ODS:KSČM), ale takováto interpretace výsledku voleb by byla velmi zkresluj́ıćı. Komunálńı úroveň
je do značné mı́ry odlǐsná od té celorepublikové, je v́ıce o osobnostech než o politických stranách.

Jak jistě v́ıte, do volebńıho kláńı se nezapojily pouze dvě kandidátky. Svou kandidaturou jsem
se snažil zamı́chat kartami ve prospěch racionálńıho př́ıstupu ke správě věćı veřejných v naš́ı obci.
V okamžiku podáváńı kandidatury jsem věděl, že má pozice nezávislého kandidáta je d́ıky zvláštně
nastavenému volebńımu systému zt́ıžená oproti klasickým politickým stranám, což výsledek voleb
jen potvrdil. V naš́ı obci bylo do volebńı urny vhozeno na 841 platných hlasovaćıch ĺıstk̊u, přesto
ke zvoleńı nezávislého kandidáta nepostačila v́ıce jak třetina z těchto odevzdaných hlas̊u. Ano,
i když jsem obdržel 350 hlas̊u, nestačilo to k źıskáńı mandátu v zastupitelstvu obce. I tak si jich
velmi váž́ım a t́ımto děkuji všem, kteř́ı mi projevili svou d̊uvěru. Tato př́ızeň ve mně do budoucna
vyvolává naději, že, budu-li za čtyři roky usilovat o źıskáńı mandátu znovu, tentokráte zřejmě
společně s okruhem obdobně názorově smýšlej́ıćıch lid́ı, bude tato podpora ještě větš́ı.

V přepočtu hlas̊u pro jednotlivé kandidáty všech kandiduj́ıćıch subjekt̊u (tedy ODS, KSČM
a má kandidátka) jsem źıskal 9. nejvyšš́ı počet hlas̊u ze všech kandidát̊u, přičemž tři nov́ı zastupitelé
za KSČM se umı́stili na 11. až 13. mı́stě. To jen dokresluje absurditu volebńıho systému, kdy z hlasu
voliče pro j́ım zaškrtnutého kandidáta dané politické strany těž́ı všichni ostatńı na jej́ı kandidátce,
předevš́ım ti, co jsou v jej́ım popřed́ı. Stejně tak násobeńı jednoho hlasu voliče ve prospěch politické
strany počtem j́ım zaškrtnutých kandidát̊u této strany, maximálně však do výše počtu volených
člen̊u zastupitelstva (v naš́ı obci tak devět), je zvláštńım, ne zcela logickým jevem. (Př́ıklad: Bylo-
li zaškrtnuto na kandidátce ODS pět jej́ıch kandidát̊u, daľśı tři hlasy byly pro KSČM a jeden
pro mne, pak nejen, že ODS źıskala 5 hlas̊u jako strana, ale paradoxně z nich těžili i lidé, kteř́ı
př́ımo zaškrtnut́ı nebyli. Při přepoč́ıtáváńı hlas̊u na mandáty prostřednictv́ım volebńıho dělitele
celými č́ısly od 1, tzv. D´Hondtova metoda, se mandáty do jejich obsazeńı přiděluj́ı stranám podle
toho, která z nich po vyděleńı celkového počtu hlas̊u pro danou stranu má nejv́ıc hlas̊u na př́ıslušný
mandát, přičemž se nerozlǐsuje, který kandidát byl zaškrtnut. Konkrétńı lidé źıskávaj́ı mandát podle
toho, jak vysoko jsou napsáni na kandidátce strany, pokud se neposunuli na kandidátce na prvńı
mı́sto d́ıky preferenčńım hlas̊um. 2

I když jsem ve volbách neuspěl, budu se o děńı v obci stále zaj́ımat. Jedńım z možných zp̊usob̊u je
zapojeńı se do činnosti poradńıch a iniciativńıch orgán̊u zastupitelstva obce - výbor̊u, popř. komiśı
zř́ızených starostou obce, nebo i prostřednictv́ım čtvrtletńıho obecńıho zpravodaje OSEČAN.

Na závěr chci poblahopřát všem nově zvoleným člen̊um zastupitelstva obce a věř́ım, že v následuj́ıćım
funkčńım obdob́ı budou mı́t stále na zřeteli zájem nás, občan̊u. Přeji, at’ se jim dař́ı, at’ maj́ı stále
chut’ a dost sil na svou činnost o všestranný rozvoj obce.

Mgr. Pavel Drahovzal

2Celkový počet hlas̊u odevzdaných pro politickou stranu je vydělen počtem kandidát̊u této strany. Má-li
některý z kandidát̊u nejméně o 10 % v́ıce hlas̊u, než je takto stanovený pr̊uměr vyjádřený celým č́ıslem
bez zaokrouhleńı, postupuje tento kandidát v kandidátńı listině na prvńı mı́sto (např. strana s 10 kandidáty
źıskala 100 hlas̊u, pr̊uměr na kandidáta je tak 10 hlas̊u, ale źıskal-li nějaký kandidát 11 hlas̊u, pak se posouvá
na prvńı mı́sto kandidátky); viz § 40 a § 45 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obćı a o změně
některých zákon̊u, ve zněńı pozděǰśıch předpis̊u.

16



ZE ŠKOLNÍHO ŽIVOTA

Svazek kĺıč̊u
pro školńı vzdělávaćı program MZŠ Velký Osek

Vedeńı Masarykovy základńı školy ve spolupráci s pańı učitelkou Romanou Hartmanovou
podalo žádost o grant evropského sociálńıho fondu ve vzděláváńı v rámci operačńıho pro-
gramu Rozvoj lidských zdroj̊u. Projekt má název Kĺıč - tvorba školńıho vzdělávaćıho
programu MZŠ Velký Osek s d̊urazem na rozvoj kĺıčových kompetenćı.

Kĺıč prvńı:
Projekt má napomáhat pracovńık̊um školy k vybudováńı funguj́ıćıho systému tvorby, naplňo-
váńı a zdokonalováńı školńıho vzdělávaćıho programu. Poskytne možnost dlouhodobého
a kvalitńıho vzděláváńı učitel̊u, źıskáváńı mezinárodńıch zkušenost́ı a zachyceńı překotného
r̊ustu informačńıch technologíı a jejich využit́ı ve výuce. V rámci projektu by mělo být na-
pojeno 5 učitelských kabinet̊u na poč́ıtačovou śıt’ školy. Pro kvalitněǰśı př́ıpravu a pr̊uběh
výuky budou k dispozici nové interaktivńı pomůcky.

Kĺıč druhý:
Žáci budou mı́t př́ıležitost využ́ıvat poč́ıtačovou učebnu a informačńı centrum školy. Bude zde
zajǐstěn př́ıstup k informačńım zdroj̊um v knižńı nebo v elektronické podobě. Ćılem je zvýšit
efektivitu výuky a t́ım motivovat žáky pro daľśı vzděláváńı, jak to vyžaduje současný pra-
covńı trh. Vybaveńı učebny 15 žákovskými poč́ıtači, prezentačńı technikou a daľśım zař́ızeńım
bude zároveň sloužit pro využit́ı volného času a pro daľśı aktivity školy.

Kĺıč třet́ı:
Pedagogický sbor školy absolvoval ve dnech 9. -11. listopadu 2006 výběrové bezplatné školeńı
pořádané Prázdninovou školou Lipnice. Obsah byl zaměřen na rozvoj týmové spolupráce
a komunikace a vyzkoušeńı si kĺıčových kompetenćı. Věř́ıme, že absolvováńı kurzu inspirovalo
účastńıky k hledáńı nových př́ıstup̊u k výuce a př́ıpravě školńıho vzdělávaćıho programu.

Doufáme, že podaný projekt přispěje ke kvalitńımu zpracováńı školńıho vzdělávaćıho pro-
gramu školy. Podle školského zákona vstouṕı tyto programy do života všech škol od školńıho
roku 2007/2008 a to v 1. a 6. ročńıćıch. Rozpočet podaného projektu je 4 870 000,- Kč
a předpokládaná doba trváńı je 18 měśıc̊u.

Václav Kobera, ředitel MZŠ Velký Osek
Pavel Šašma, zástupce ředitele školy

STP, a.s. darovala obci 50.000 Kč na vybaveńı mateřské školy.
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Projekt jazykové př́ıpravy a výuky ve spolupráci

TPCA Ovčáry a základńıch škol Koĺınska

Jedná se o projekt, který umožńı rozš́ı̌reńı nab́ıdky výuky ciźıch jazyk̊u ve školách a přispěje
k rozvoji poznáńı Japonska a Francie. Př́ınosem projektu bude źıskáńı nových znalost́ı a in-
formaćı o jazyce, historii a současnosti, kultuře a tradićıch zemı́, které svoj́ı př́ıtomnost́ı
ve vedeńı firmy TPCA výrazně ovlivňuj́ı život našeho regionu. Do společného projektu vstu-
puj́ı: MZŠ Velký Osek (koordinátor projektu), ZŠ Lipanská Koĺın a ZŠ Ovčárecká Koĺın.

Francouzský jazyk

Na naš́ı škole jsme nab́ıdli pro letošńı školńı rok žák̊um 7. - 9. tř́ıd volitelný předmět
Základy francouzského jazyka. Tento předmět vyučuje slečna Jana Rybářová z Alliance
Française Pardubice. Vybralo si ho celkem 31 žák̊u.

Japonština

”Doufám, že každý občan se bude radovat ze svazk̊u s ostatńımi, a že si lidé navzájem
pomohou ve snaze dosáhnout lepš́ı budoucnosti pro všechny. Věř́ım, že překonáme-li obt́ıže,
s nimiž se každý z nás potýká, vybudujeme zdravěǰśı a duchovně bohatš́ı společnost.” (Aki-
hito, ćısař Japonska)

Japonsko, přestože se ve 20. stolet́ı otevřelo ostatńımu světu z̊ustává pro nás zemı́ obestřenou
exotickými tradicemi. Budeme rádi, pokud naši žáci budou mı́t možnost źıskat informace
o japonských dějinách, kulturńıch tradićıch, životńım stylu v historii a současnosti, jazyku
a mnoho daľśıho.

Hrátky s japonštinou jsme nab́ıdli jako nepovinný předmět žák̊um 2. - 9. tř́ıd. Projekt
je rozdělen do dvou část́ı. Zahájen byl 20. zář́ı. Žáci se společně s rodilou mluvč́ı, slečnou
Taeko Kourogi věnovali projektu o Japonsku. Seznámili se s historíı, tradicemi i současnost́ı
Japonska, se základy ṕısma a jazyka. Poté pokračuje výuka základ̊um japonštiny. Zájem
o nepovinný předmět projevilo 48 žák̊u. Eva Franková

=================================================

Vı́t Mart́ınek
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Sportovńı výsledky

Kinderiáda

Konala se 3.10.2006 v Čáslavi. Naše družstvo obsadilo 9. mı́sto (z celkového počtu 35 škol)

2. tř́ıda: Švandová 60 m - 12,8 s skok z mı́sta - 144 cm
Louda 60 m - 10,7 s skok z mı́sta - 164 cm

4.mı́sto 5.mı́sto
3. tř́ıda: Babáková 60 m - 11,2 s hod medicimbalem - 42 cm

8.mı́sto
Kuč́ırek 60 m - 10,22 s hod medicimbalem - 63 cm

2.mı́sto 1. mı́sto
4.tř́ıda: Hrušková 60 m - 11,63 s hod kriket. mı́čkem - 20,22 m

Mart́ınek 60 m - 11,01 s hod kriket. mı́čkem - 37,24 m
1. mı́sto

5.tř́ıda: Muniová 60 m - 10,63 s skok daleký - 320 cm
10.mı́sto

Bezucha 60 m - 10,42 s skok daleký - 390 cm
2.mı́sto

Den Emila Zátopka

15. ročńık republikové soutěže pro základńı školy Zátopkovy štafety řad́ıme do skupiny
korespondenčńıch republikových akćı.

ZÁTOPKOVA DESÍTKA (trat’ 10 km) - Štafeta je sestavena z 25 běžc̊u, z toho je mi-
nimálně 10 děvčat. Každý člen absolvuje úsek dlouhý 400 metr̊u, přičemž posledńı úsek běž́ı,
některý z pedagog̊u. Ze 70. zúčastněných škol této kategorie obsadila naše štafeta 9. a 8. B
s p. Veselským 24. mı́sto.

ZÁTOPKOVA PĚTKA (trat’ 5 km) - Štafeta je složena z 25 běžc̊u, z toho minimálně
10 děvčat. Každý absolvuje úsek dlouhý 200 metr̊u, přičemž na posledńım úseku finǐsuje
některý z pedagog̊u.

Z 80.nahlášených štafet se podařilo našim žák̊um źıskat stř́ıbrný pohár a bramborovou
medaili, což je velkým úspěchem pro naši školu. Gratulujeme štafetě 5.A s p.uč. Pad’oukovou
k 2. mı́stu a štafetě 5.B s p.uč. Kampeovou ke 4 .mı́stu.

Poděkováńı patř́ı všem, kteř́ı se zúčastnili této akce a nebáli se běžet jako Emil
Zátopek

Kv́ız - správné odpovědi: 1a, 2c, 3b, 4c, 5a, 6b, 7c, 8b, 9a, 10b 11c, 12a, 13b, 14b, 15c
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Hrátky s japonštinou

Děti pracovaly vždy ve dvou skupinách - mladš́ı a starš́ı žáci. V prvńı hodině jsme si
pov́ıdali o Japonsku, dozvěděli jsme se, jak a proč vypadá japonská vlajka, jaká je měna, ja-
zyk, ṕısmo atd. Procvičili jsme si předáváńı vizitky, které má př́ısná pravidla, nesmı́ např́ıklad
chybět úklona. Skládáńı tradičńıho origami nás bavilo, ačkoliv v̊ubec nebylo snadné. Daľśı ho-
dina byla ještě zábavněǰśı, protože jsme se učili j́ıst h̊ulkami. Překvapila nás spousta chutného
j́ıdla, které Taeko přivezla. Samozřejmě jsme se kromě h̊ulek naučili použ́ıvat i r̊uzná nezbytná
slov́ıčka.

Daľśı lekce připomı́nala sṕı̌se hudebńı výchovu. Podle fotografíı jsme zjistili, že Taeko
hraje na hudebńı nástroj koto. Japonská tradičńı hudba byla pro nás trochu exotická, ale
jejich moderńı hudba se př́ılǐs nelǐśı od naš́ı. Jednu ṕısničku jsme se také naučili zṕıvat.
Největš́ı překvapeńı na nás ale teprve čekalo. Kromě Taeko přijel také Daisutu, který ovládá
r̊uzná bojová uměńı. Některé prvky jsme si mohli hned pod jeho vedeńım vyzkoušet. Všichni
byli smutńı, že se projekt přibĺıžil k samotnému konci. Taeko přǐsla v nefaľsovaném kimonu,
nechybělo pohoštěńı ani spousta dárk̊u.

Spolupráce s Taeko mě opravdu velmi obohatila, věř́ım, že totéž mohou potvrdit i ostatńı
účastńıci projektu.

Eva Franková
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